
Formandens beretning ved generalforsamlingen 27. marts 2025 

• Velkomst 

På bestyrelsens vegne vil jeg hermed byde alle fremmødte velkomne til Aabybro-Jetsmark 

Fjernvarmes generalforsamling. 

Dirigent 

Som dirigent foreslår bestyrelsen advokat Tommy Olesen (andre forslag) 

• Ved første bestyrelsesmøde efter sidste generalforsamling var et af de første punkter på 

dagsordenen konstituering af bestyrelsen, det blev således: 

Formand: Bjarne Dahl 

Næstformand: Michael Blirup 

Bestyrelsesmedlem: Jan Præstegaard 

Bestyrelsesmedlem: Henrik Mikkelsen 

Bestyrelsesmedlem: Kristian Olsen 

 

• Personalet. 

Driftsleder: Torben Stenbroen 

Kontorassistent: Bente Larsen 

Kontorassistent: Kathrine Helding Bro 

Varmeassistent: Michael Jepsen 

Varmeassistent: Jimmi Jørgensen 

Varmeassistent: Mads Brix 

Projektleder: Jan Johansen 

 

• Fusionen  

Ved sidste generalforsamling fik vi ok, til at fusionere med Jetsmark Energiværk, men ikke mange 

måneder efter GF, kunne vi konstatere at sagen med effekt handledes, mod de 49 værker som 

Jetsmark er en del af kunne blive meget dyrere hvis vi fusionerede, da en evt. bøde ville blive 

udmålt ud fra omsætningen i det samlede værk. Så vi blev rådgivet til at sætte fusionen på pause, 

af vores fælles advokat Pernille Aagaard Truelsen. Vi fik samtidig oplyst at det var nok at stoppe 

arbejdet med fusionen, så ville vi ikke risikere at komme til at betale den større bøde. 

Begge bestyrelser var enige om at udsætte fusionen til efter retssagen, som er sat til september 

2025, og begge bestyrelser førte det til referat på et bestyrelsesmøde før sommeren 2024. 

Men i forbindelse med indkaldelsen til GF 2025, hvor vi aftale med advokat Tommy Olesen skulle 

hjælpe os med dirigent rollen, kunne vi konstatere at vores vedtægter ikke tillod at bestyrelsen 

udsatte fusionen. Derfor har vi været rødt til at udsætte denne generalforsamling, så vi kan få 

ændret vores vedtægter, så det er muligt at udsætte fusionen. Vi er i gang med at udarbejde et 

tillæg til fusionsaftalen. 

Myndighederne har her senest dog ændret straffe udmålingen, så en evt. bøde kun kan udmåles ud 

fra omsætningen på aktiviteten, på handel med El, og dermed ikke dén samlede omsætning. Begge 

bestyrelser er dog fortsat enige om at vente til efter retssagen i september. 

 

• Produktionstal: I 2024 har vi solgt mere varme end sidste år, det skyldes at vi er blevet flere 

forbrugere. I 2024 har vi solgte 52.404 MWh og året før solgte vi 46.883 MWh. 

For at kunne sælge de 52.404 MWh, er der produceret 71.696 MWh her af ca. 16 % på 



solen, lidt mindre end sidste år, 461 MWh på gas og 59.344 MWh på flis mf. i 2024.  

Antal lastbiltræk med flis i 2024 var 736 hvilket giver 198.094 GJ, 14.945 GJ mere end sidste 

år. Omregnet til rummeter 70.748 m³ 

 

• Vores ledningsnet:  

Vi er nået op på 157 km ledning, fra 2023 til i dag har vi udvidet med 55 km ledning. 

 

• Afsluttede projekter i 2024: 

I Aabybro har vi udskiftet fjernvarmerør på, 

Torvet og Knøsgårdvej  

 

• Kommende projekter: 

o Plan for udskiftning af gamle rør de næste 5 – 10 år, se her 

Vi har planer om at skifte rør i område 2 og 12 

o I 2025 har vi planer om at bruge ca. 4 mio. kr. og det forventer vi også at gøre de 

næste mange år. 

 

• Biersted: 

Vi afsluttede projektet i november 2024. 

458 forbrugere er tilsluttet, 470 forbrugere har sagt ja. 

Vi forventer ca. 485 tilsluttede forbrugere i slutning af 2025. 

Hvilket svarer til 76 %. 

 

• Birkelse/Ryå: 

Vi afsluttede projektet i december 2024. 

215 forbrugere er tilsluttet, 226 forbrugere har sagt ja. 

Vi forventer ca. 235 tilsluttede forbrugere i slutning af 2025. Hvilket svarer til 71 %. 

 

• Nørhalne: 

Vi forventer at afslutte projektet i september 2025. 

106 forbrugere er tilsluttet, 206 forbrugere har sagt ja. 

Vi forventer ca. 270 tilsluttede forbrugere i slutning af 2025. Hvilket svarer til 64 %. 

 

• Nye forbrugere: Vi har fået 576 nye forbrugere i 2024 og er p.t. oppe på 3.485 forbrugere. 

Der kommer fortsat flere forbrugere til i Aabybro, via udstykninger af nye grunde i 

Aabybro, men langt de fleste nye forbrugere kommer fra Biersted (458), Birkelse/Ryå (215) 

og Nørhalne (106). 

 

• Værket:  

o Kedel 1, ”Kathrine” har efter 8 års drift gennemgået renovering. 

o 50 % af ristelameller er skiftet. 

o Låg til economizer er skiftet grundet slid. 

o Quinch (røggaskøling) er skiftet grundet slid. 



 

• Varme prisen 2025 

Sidste år igangsatte vi sammen med vores revisor, udregning for prisen for varme for hver by, og ud 

fra det har vi fastsat et takstblad for hver by. Ud fra det kan vi se at varmeprisen for Aabybro skal 

stige med ca. 500 kr., for Biersted og Birkelse/Ryå ca. 1000 kr. for et standardhus på 130 “ m. 

Prisstigningen er på de faste udgifter i byerne, som ses på takstbladene i hver by. 

For Nørhalne har vi endnu ikke mulighed for at udregne prisen, da vi endnu ikke er så langt med at 

tilslutte forbruge i Nørhalne. 

Forskellen på prisen på byerne skyldes, hvor stor en investering, der har været i hver by, og vi må 

konstatere at rente på lånene til hver by, desværre en steget mere end forventet. 

Nu hvor fusionen er udsat, mangler vi omsætningen og indtægt ved at producere varme til 

Jetsmark.  

Men vi synes fortsat at vi har en særdeles billig varme pris.  

Den variable varmepris stiger ikke i 2025, samme pris som 2023 og 2024 

Prisen for et standardhus på 130 m2, forbrug 18,1 MWh. 

Aabybro    kr. 13.270  ca. 4% stigning 

Biersted, Birkelse og Ryå  kr. 13.647  ca. 6,8% stigning 

Nørhalne   kr. 15.210  0% stigning 

Hvis Aalborg Forsyning skulle have leveret varme til Nørhalne, ville prisen være ca. kr. 24.000. 

Vi er fortsat en af de billigste varmeværker i hele Nordjylland og er fortsat blandt de billigste i 

Danmark, nr. 49 ud af 390 værker. 

 

 

• Følg forbruget på App: 

Husk i kan følge jeres forbrug på appen e-Forsyning  

Eller på https://www.aafv.dk/eforsyning/#/login. 

 

• Håndværkerne 

Tak til vores håndværkere på værket.  

Og en speciel stor tak til de entreprenører og smede der har ydet en stor indsats i at få 

udbredt fjernvarmen i de omkringliggende byer. 

Og tak til de VVS’er som har installeret fjernvarmen, hos vores nye forbrugere. 

 

• Tak 

På vegne af bestyrelsen vil jeg gerne takke personalet, for det fantastiske gode samarbejde, 

og den ansvarsfulde måde arbejdet er blevet løst på siden sidste generalforsamling. Der er 

ingen tvivl om at det er deres indsats, der er årsagen til den gode drift. 

 

• Tak 

Jeg vil også takke de øvrige bestyrelsesmedlemmer for et godt samarbejde. 

 

• Regnskab: Vi vil prøve selv af fremlægge regnskabet, da vores lokale revisor, først kommer 

senere. 

 



Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Beretning for det forløbne regnskabsår. 

3. Det reviderede årsregnskab, fremlægges til godkendelse. 

4. Budget for indeværende driftsår fremlægges. 

5. Forslag fra bestyrelsen, herunder fremlæggelse af investeringsplan for kommende år. 

5.1 Udsættelse af fusionen med Jetsmark Energiværk og vedtægtsændringer som 

konsekvens heraf. 

5.2 Ændringsforslag til lejers stemmeret. 

6. Indkommende forslag fra andelshavere/varmeaftagere. 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

8. Valg af suppleanter til bestyrelsen. 

9. Valg af revisor. 

10. Eventuelt. 

 

 

Tak til dirigent. 

 

Tak til jer forbrugere der er mødt op i aften, jeres interesse for varmeværket er af stor 

betydning for os, det må være i alles interesser, at vi bevarer troen for det nære i 

samfundet, det gælder også for fjernvarmens forbrugere, derfor tak for jeres fremmøde.  

 

Bjarne Dahl 

Formand 

 


